
Protokół z wspólnego posiedzenia 
Komisji Kultury i Oświaty 

Komisji Finansowo - Gospodarczej 
oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 16 stycznia 2009r. 
 
 
Posiedzenie wspólne  komisji  Rady Gminy rozpoczęła o godzinie 9:15 Pani Ewa Lesińska - 
Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej. W posiedzeniu udział wzięło 12 z 15 członków 
Komisji oraz: 
Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 
Skarbnik – Mirosława Nowak 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Konsultacje w sprawie Syndyka. 
2. Konsultacja  w  innych spraw wynikających z bieżącej działalności gminy. 

 
Ad. 1. 
Wójt poinformował, iż głównym tematem spotkania są konsultacje w sprawie przejęcia przez 
Gminę infrastruktury osiedlowej od Syndyka firmy Developer oraz rozmowy z Wielkopolskim 
Centrum Hodowli i Rozrodu Zwierząt odnośnie kontynuacji odbioru ścieków z terenu miejscowości 
Tulce. Wójt przedstawił propozycję złożoną Syndykowi: Gmina jest gotowa przejąć sieci 
kanalizacji sanitarnej i burzowej, wodociągową oraz instalacje oświetlenia ulicznego za 30% 
wartości, przy czym zaproponowano skorygowanie wyceny majątku o amortyzację za okres od jej 
sporządzenia, tj. d 2006 roku. Pani Syndyk zapozna z propozycją Radę Wierzycieli.  
Następnie Wójt poinformował o przebiegu spotkania z Wielkopolskim Centrum Hodowli i Rozrodu 
Zwierząt w sprawie przedłużenia umowy dotyczącej odbioru ścieków i dostarczania wody na 
terenie miejscowości Tulce. 
Radna Kotecka zapytała czy udało się przełożyć termin rozprawy sądowej z firmą WAK-BUD. 
Wójt powiedział, że tak. Termin został przełożony. Dzięki temu Wójt uważa, że są coraz większe 
szanse na porozumienie się z WCHiRZ. 
Kolejnym tematem poruszonym przez Wójta jest współpraca z Aquanetem. Obecnie 
doprecyzowywane są szczegóły porozumienia w sprawie dalszej współpracy, w myśl którego 
Aquanet przejmie ścieki z Tulec.  
Przewodnicząca Lesińska zapytała o możliwość odbioru ścieków odzwierzęcych przez Aquanet od 
WCHiRZ. 
Wójt powiedział, że  zgodnie z informacją uzyskaną z firmy Aquanet istnieje taka możliwość ale 
koszty mogą być nawet 10 krotnie większe.          Nawiązując do   tematu  związanego  z  
Syndykiem Przewodnicząca Lesińska zapytała o kwotę początkową wykupu. 
Wójt odpowiedział, że pierwsza propozycja przedstawiona Syndykowi to 25% wartości majątku od 
kwoty 2.072.484,30 zł , tj.  kwota 518.121,08  zł, a obecnie proponuje się 30%  tj. kwotę 
556.462,04 zł. 
Radny Świątczak zapytał, w jakich latach była robiona wycena? 
Wójt odpowiedział, że w 2006 roku. 
Radny Drzewiecki zapytał czy ta kwota określa całość. Wójt odpowiedział, że wg zapewnień 
Syndyka tak.  
Pani Przewodnicząca zapytała czy od tej kwoty została  już  odjęta amortyzacja. 
Wójt odpowiedział, że uwzględnienie amortyzacji ujęto w propozycji przekazanej Syndykowi. 
Powiedział, że od czasu wyceny pogorszył się znacznie stan dróg. W tym czasie wiele skarg 
wpłynęło do Syndyka i Gminy także  na wadliwe działanie kanalizacji. 
Radny Świątczak zapytał czy Syndyk może zmusić gminę do wykupu części majątku. 
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Wójt stwierdził, że istnieją podstawy prawne do roszczeń o odpłatne przejęcie sieci wod.kan. 
jednak Gmina stoi na stanowisku, że w tym przypadku ma szanse na ich odrzucenie. 
Radna Michalak- Szczepaniak powiedziała, że patrząc z perspektywy czasu warto było, aby gmina 
była nieugięta w negocjacjach. Wyszło to z korzyścią  dla gminy. 
Wójt powiedział, że podobna sytuacja była w gminie Suchy Las, gdzie Syndyk poszedł na ugodę. 
Społeczność sucholeska była przeciwna podwójnemu płaceniu. 
Radny Maćkowiak powiedział, że nie dziwi się mieszkańcom gminy Suchy Las, nikt nie chce płacić 
dwa razy za to samo. 
Radny Świątczak zapytał o możliwość negocjacji terminarza wykupu. 
Wójt potwierdził, gmina chce zapłacić w dwóch ratach. 
Radny Świątczak zapytał skąd gmina weźmie pieniądze na wykup. 
Wójt odpowiedział, że w ostateczności gmina będzie musiała zaciągnąć pożyczkę.  
Ad. 2 
1) W dalszej kolejności Wójt rozpoczął rozmowę na temat  porozumienia ze Swarzędzem, dot. 

komunikacji. Przewoźnik sugeruje, aby nie zmieniać rozkładu. Ponieważ spadła cena paliwa 
przewoźnik obniżył stawkę za kilometr z 5,40 zł do 5,10 zł. Wójt uważa, że należy podpisać 
porozumienie i w przyszłości w dalszym ciągu monitorować zapotrzebowanie na kursy. 
Pani Kotecka powiedziała, że społeczność potrzebuje zwiększenia liczby kursów autobusów. 
Kursy w godzinach południowych są nieopłacalne. Natomiast kursy ranne i popołudniowe są 
bardzo potrzebne. Mieszkańcy korzystają z nich, aby dojechać do szkół i miejsc pracy. Dlatego 
Radna nalega, aby zostawić kursy ranne i popołudniowe, a ewentualnie ograniczyć kursy 
południowe.  
Radny Świątczak powiedział, że może istnieją inne formy dojazdu zorganizowanego. 
Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że wielu mieszkańców  nie wie o możliwości dojazdu do 
Swarzędza dlatego należy w „Samorządzie” zamieścić taką informację.  

     Radna Kotecka powiedziała, że należy dostosować rozkład jazdy z komunikacją swarzędzką, w     
taki  sposób  ,aby mieszkańcy nie musieli zbyt długo czekać na połączenie z Poznaniem. 

Pani Przewodnicząca stwierdziła , że prowadzone  rozmowy z przewoźnikiem tylko  
nieznacznie obniżyły   należność, którą  należy przekazać, ale  niestety nie można z dnia na 
dzień zmieniać lub redukować kursów. Było by to z krzywdą dla mieszkańców. W związku z 
tym  należy w przyszłości monitorować  ruch panujący w poszczególnych kursach z  
uwzględnieniem  czy  jest  to  tendencja malejąca  czy  też  wzrasta  obłożenie . 
Wójt zapytał czy Radni mają pytania dotyczące komunikacji. 
Radni nie mieli pytań. 

 
2)  Pani Sekretarz  poinformowała, że zgodnie z prośbą radnych uzyskała informacje o wysokości 

diet dla radnych i sołtysów  w innych gminach: 
I. Diety w Gminie Kleszczewo : 
- Przewodnicząca Rady Gminy – ryczałt miesięczny w wysokości 1130 zł 
- za udział w sesji : 
 - wiceprzewodniczący Rady Gminy – 190 zł 
 - pozostali radni – 130 zł 
- za udział w komisji : 
 - dla radnych, którzy przewodniczą  posiedzeniu komisji – 150 zł 
 - dla pozostałych radnych -  130 zł  
- sołtysi – dieta za udział w sesji lub spotkaniach organizowanych przez wójta – 100 zł. 
 
II.  Diety w Gminie Dominowo : 
-  przewodniczący Rady Gminy – ryczałt  miesięczny 663 zł   
- za sesję :  wiceprzewodniczący 199 zł, radni 173 zł 
- za komisję : przewodniczący komisji 186 zł, pozostali radni 173 zł 
- sołtysi 62 zł  na miesiąc  
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III. Diety w Gminie Krzykosy : 
- przewodniczący – ryczałt miesięczny – 900 zł, 
-  za sesję -  wszyscy radni – 120 zł 
- za komisję : przewodniczący komisji 140 zł, członkowie komisji 120 zł 
- sołtysi 80 zł za sesję  

 
IV. Diety w Gminie Nowe Miasto : 
- ryczałty  miesięczne : 
-  dla przewodniczącego  rady gminy– 1000 zł 
- dla wiceprzewodniczącego -  400 zł 
- dla przewodniczącego komisji – 300 zł 
- dla radnego – 200 zł 
- sołtysi 170 zł  

  
V.  Diety w Gminie  Zaniemyśl  obliczane są od minimalnego wynagrodzenia, są to ryczałty 
miesięczne  i na dzień dzisiejszy wynoszą: 

  - dla przewodniczącego 957 zł ( 85%) 
 - dla przewodniczących komisji stałych – 180 zł ( 16%) 
 - dla pozostałych radnych – 158 zł ( 14%)  

- dla sołtysów  - 146 zł ( 13%) 
 

VI. Diety w  Gminie Kostrzyn Wlkp.  stanowią wskaźnik  w stosunku do maksymalnej diety, są 
to ryczałty miesięczne  i na dzień dzisiejszy wynoszą : 

  - dla przewodniczącego rady – ok. 1855 zł ( 70%) 
  - dla wiceprzewodniczącego  - ok. 1193 zł ( 45%) 
  - dla przewodniczącego komisji – ok. 795 zł ( 30%) 
  - dla pozostałych radnych – ok. 662 zł ( 25%) 

 - dla sołtysów - ok.  220 zł tj. 10 % kwoty bazowej określanej corocznie w ustawie budżetowej 
 

VII. Diety w Gminie Kórnik  stanowią wskaźnik najwyższej diety zgodnej z obowiązującymi 
przepisami, są to ryczałty miesięczne  i na dzisiejszy wynoszą : 

  - dla przewodniczącego rady – ok. 1325 zł (100%) 
  - dla wiceprzewodniczącego  - ok. 1193 zł ( 90%) 
  - dla przewodniczącego komisji – ok. 1193 zł ( 90%) 
  - dla wiceprzewodniczących komisji  - ok. 1126 zł ( 85%) 
  - dla pozostałych radnych – ok. 1060  zł ( 80%) 
  - dla sołtysów -  ryczałt miesięczny w wysokości 450 zł 
 

VIII. Diety w  Gminie Dopiewo : 
 - przewodniczący rady – ryczałt miesięczny – 1200 zł 
 - wiceprzewodniczący rady – ryczałt miesięczny – 800 zł 
 - przewodniczący komisji 182 zł / za  udział w posiedzeniu 
 - radni pozostali – 124 zł za udział  w posiedzeniu 
 - sołtysi 300 zł ryczałt miesięczny  
 

Po przedstawieniu powyższych danych Pani Sekretarz zwróciła się do radnych z pytaniem czy 
przygotować na  następne posiedzenie komisji  projekt uchwały dotyczący  diet radnych i sołtysów, 
a jeśli tak w jakiej wysokości. 
Pani Przewodnicząca  Rady stwierdziła, że rezygnuje z podwyżki. 
Radna Michalak- Szczepaniak stwierdziła, że  żałuje, że nie ma wysokości diet radnych Gminy 
Swarzędz.. 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że gmina Swarzędz jest gminą powyżej 20 tys. mieszkańców, 
podobnie  jak gmina Środa Wlkp.  Przy uzyskiwaniu danych dotyczących wysokości diet   
uwzględniała gminy ościenne  o podobnej wielkości lub  do 15 tys. mieszkańców. Radny   
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Świątczak  wnioskował  o   wypłacanie  ryczałtu argumentując  ,że  mniejsza  będzie  biurokracja 
.Propozycja  nie  uzyskała  akceptacji. Następnie zgłoszono  i   poddano  pod   głosowanie trzy   
warianty: 
Radnej Haliny  Michalak –Szczepaniak 30 zł, Radnego Tomasza   Buczmy 40zł  
i Radnego Drzewieckiego –diety  nie  powinny  być zmienione .  
Przyjęto   wariant  40 –to złotowej   podwyżki  dla  wszystkich  radnych . 
Głosowało 12 radnych 
Za – 8 
Przeciw – 2 
Wstrzymało się – 2 
 

Pani Sekretarz zapytała o podwyżki dla sołtysów, czy dla nich również proponuje się podwyżkę o 
40 zł. Dotychczas sołtysi otrzymują  dietę w wysokości 100 zł. 
Radni uznali, że skala podwyżek dla sołtysów powinna być w taka sama, w związku z powyższym  
Przewodnicząca Lesińska zarządziła głosowanie w sprawie podwyżek  diet o 40 zł dla sołtysów. 
Głosowało 12 radnych 
Za – 10 
Przeciw –0 
Wstrzymało się – 2 
 

3) Następnie Pani Sekretarz poinformowała, że Wojewoda Wielkopolski orzekł nieważność 
Uchwały Nr XXV/193/2008 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 12 grudnia 2008r. w sprawie 
upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie  do podejmowania działań 
wobec dłużników alimentacyjnych z uwagi na naruszenie prawa. Uchwały w takim brzmieniu jak 
nasza  były dotychczas uznawane za zgodne z prawem i publikowane w dzienniku Urzędowym 
Województwa Wielkopolskiego. Na rozstrzygnięcie nadzorcze służy zaskarżenie w ciągu 30 dni do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu, a decyzję w tej sprawie podejmuje rada 
Gminy. Sprawę tą rozpatrzy p. mecenas, jeżeli  nie będzie można  inaczej tej sprawy załatwić to 
zostanie przygotowany projekt uchwały w sprawie jej zaskarżenia, ale  ostatecznie sprawa ta 
zostanie przedstawiona na sesji. 
 

Pani Sekretarz przypomniała o terminie kolejnych spotkań Komisji  tj.  26 i 27 styczeń 2008r. oraz 
o terminie Sesji Rady Gminy, która ma się odbyć 6 lutego 2009r. 
 

4) Pan Wójt poinformował, że istnieje możliwość zgłoszenia dodatkowo budowy boiska w ramach 
programu Orlik. Mamy już  zgłoszoną budowę boiska w Tulcach, teraz  Wójt zaproponował 
budowę boiska w Kleszczewie. W ten sposób wszystkie zespoły szkół miały by swoje boisko. 
Radni pozytywnie zaopiniowali propozycję Wójta Gminy w powyższej sprawie. 
 
Na tym o godzinie 11.15 zakończono obrady. 
 
 
Protokołowała:                                     
Katarzyna Osuchowska                    Za zgodność z przebiegiem posiedzenia 

               Przewodnicząca  posiedzenia  
 
                       Ewa Lesińska 
 
                           

 
 

 


